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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro sociální politiku ZHMP   

ZÁPIS z 32. jednání 
Výboru pro sociální politiku ZHMP konaného dne 21. 4. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, v prostředí Cisco Webex,  

https://prahaeu.webex.com/prahaeu/j.php?MTID=mec7ab0175548022adcf4bd134522146c  
     

 
Přítomni: Mgr. Eva Horáková, Martin Arden, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Ing. Jakob Hurrle, Lucie 

Kubesa, JUDr. Petr Lachnit, JUDr. Petr Novotný, Zdena Štěpánková, Magdalena Valdmanová, Ing. Monika 
Weinerová  

Omluveni: Ing. Alexandra Udženija  
Nepřítomni:   
Hosté: Ing. Alice Mezková, MPA, pověřená řízením odboru SOV MHMP, Daniel Dárek, , Mgr. Vojtěch 

Janouškovec, Dis., ředitel Progressive o.p.s., , Mgr. Jaroslav Křivánek, ředitel Domovu Lochovice,    
Jednání řídil: Mgr. Eva Horáková, předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP      
 

Text zahájení: 

Jednání bylo předsedkyní Výboru zahájeno v 15:03. Kromě stálých hostů se jednání zúčastnil ředitel Domova pro osoby se 
zdravotním postižením Lochovice Mgr. Jaroslav Křivánek, ředitel Progressive Mgr. Vojtech Janouškovec, Dis. a 
protidrogový koordinátor z Odboru sociálních věcí MHMP Daniel Dárek. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Volba ověřovatele zápisu 

2. Schválení programu jednání 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP 

5. Problematika nízkoprahových center na území hlavního města Prahy 

6. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43479) 

7. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43464) 

8. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43703) 

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0183 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 
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I .   s c h v a l u j e  
ověřovatele zápisu 32. jednání Výboru, kterým je JUDr. Petr Lachnit 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

2. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0184 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
program 32. jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0185 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
zápis z březnového jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0186 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informaci o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP v březnu 2022 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Problematika nízkoprahových center na území hlavního města Prahy 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně uvedla členy Výboru do situace a odkázala na materiály k problematice nízkoprahových center na 
území hlavního města Prahy, které poskytl protidrogový koordinátor z Odboru sociálních věcí MHMP Daniel Dárek a 
členové je obdrželi před konáním Výboru. Paní předsedkyně dále připomněla, že tento bod byl zařazen na základě 
usnesení kontrolního výboru U-KV-0137 přijatého 8. února 2022, který uložil Výboru pro sociální politiku projednat 
problematiku nízkoprahových center na území hlavního města Prahy. Následně paní předsedkyně požádala Daniela 
Dárka, protidrogového koordinátora z odboru SOV, o bližší uvedení do problematiky nízkoprahových center.  
 
Pan Dárek hovořil především o nedostatku nízkoprahových center na území hl. m. Prahy a upozornil na problémy, 
které jsou s spojeny s rozmístěním nízkoprahových center po Praze. V současnosti v Praze existují pouze tři centra 
nabízející adiktologické služby. Jedno z nich se nachází na MČ Praha 1 a dvě na MČ Praha 5. I přesto, že existuje 
konsenzus mezi městskými částmi na rovnoměrném rozmístění adiktologických služeb po Praze, nepanuje shoda na 
tom, v jaké formě by měly být tyto služby poskytovány (zřízení nových nízkoprahových center vs. posílení terénních 
služeb atd.). Pan Dárek také informoval členy Výboru o proběhlém jednání Primátora HMP se zástupci MČ Praha 1, 
MČ Praha 2 a MČ Praha 5, jehož výsledkem bylo vytvoření deklarace, která vyzývá zástupce ústředních orgánů státní 
správy k: 
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1) vytvoření jednoznačné legislativní úpravy adiktologických služeb, která by stanovovala jednotlivým úrovním 
veřejné správy jasnou gesci, zodpovědnost a kompetence při řešení problému adiktologických služeb, 
2) zvýšení financování adiktologických služeb,  
3) a vytvoření legislativy, která reguluje substituční léčbu.  
 
Na popud paní předsedkyně pan Dárek ještě blíže okomentoval současnou situaci nízkoprahových center na Praze 5 
a následně předal slovo radnímu Prahy 5 a členovi Výboru JUDr. Petrovi Lachnitovi, který jednání obohatil o svůj 
osobní vhled do problematiky adiktologických služeb na Praze 5. Pan radní zhodnotil vývoj počtu uživatelů 
návykových látek v městské části a doporučil přestěhování nízkoprahového centra Progressive o.p.s. 
 
Paní předsedkyně dále požádala o slovo Mgr. Vojtěcha Janouška, ředitele Progressive o.p.s., který shrnul vývoj a 
fungování nízkoprahového centra na Praze 5 od jeho založení až do současnosti a upozornil na změny v chování, v 
přístupu, ale i v počtu uživatelů návykových látek za dobu existence centra Progressive.  
 
Následně vystoupil místopředseda Výboru Jakob Hurrle s dotazem na vliv přílivu uprchlíků z Ukrajiny na situaci 
adiktologických služeb na území hl. m. Prahy, na který zareagovali pan Dárek a ředitel Janouškovec. Ti ve stručnosti 
informovali členy výboru především o vysoké frekvenci zdravotních komplikací (HIV a TBC) u uživatelů návykových 
látek přicházejících z Ukrajiny. 
 
Na závěr se o slovo přihlásil Martin Arden, který zdůraznil důležitost prevence v rámci protidrogové politiky. Po 
tomto příspěvku paní předsedkyně poděkovala všem, kteří se do debaty zapojili, a představila upravené znění 
usnesení, které bylo následně odhlasováno.  
 
Po ukončení hlasování k tomuto bodu se v 16:07 omluvila ze zbylé části jednání členka Výboru Zdena Štěpánková a v 
16:08 se ze zbylé části jednání omluvil Petr Novotný. 

Usnesení č. U-VS-0187 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
nesnižovat kapacity a počet nízkoprahových center v hlavním městě Praze 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

6. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43479) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál R-43479 k uzavření smluv o vypořádání závazků k veřejnoprávním smlouvám 
o poskytnutí dotace pro rok 2021 v rámci projektu "Rodiny a děti sociálně vyloučené a ohrožené sociálním 
vyloučením a institucionalizací“ a projektu „Transformace systému péče o Pražany, kteří potřebují intenzivní 
podporu a byli umisťováni do zařízení mimo HMP, včetně posílení kapacit péče v hl. m. Praze“, jehož předmětem je 
zajištění nápravy administrativní chyby, která vedla k nezveřejnění výše uvedených smluv ve lhůtě 3 měsíců ve 
veřejném registru smluv a následně tak i k jejich neplatnosti. V rámci projednávání tohoto bodu vystoupila Alice 
Mezková, která upřesnila, proč k administrativní chybě došlo, a ujistila členy Výboru pro sociálního politiku o tom, že 
by se takovéto administrativní pochybení již nemělo opakovat. 

Usnesení č. U-VS-0188 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
tisk R-43479,k uzavření smluv o vypořádání závazků k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace pro rok 

2021 v rámci projektu "Rodiny a děti sociálně vyloučené a ohrožené sociálním vyloučením a 
institucionalizací“ a projektu „Transformace systému péče o Pražany, kteří potřebují intenzivní podporu 
a byli umisťováni do zařízení mimo HMP, včetně posílení kapacit péče v hl. m. Praze“, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43464) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
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Paní předsedkyně představila materiál R-43464 k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským 
částem hl. m. Prahy na podporu aktivit v oblasti pomoci lidem bez domova na lokální úrovni a úpravu rozpočtu v 
roce 2022, jehož předmětem je poskytnutí dvou účelových neinvestičních dotací hlavního města Prahy v celkové výši 
9.038.000 Kč městským částem hl. m. Prahy na podporu realizace projektů v oblasti řešení problematiky 
bezdomovectví. 

Usnesení č. U-VS-0189 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
tisk R-43464, k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským částem hl. m. Prahy na 

podporu aktivit v oblasti pomoci lidem bez domova na lokální úrovni a úpravu rozpočtu v roce 2022, ke 
schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

8. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43703) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál R-43703 k návrhu na úpravu rozpočtu v kapitole 0582 v roce 2022 a 
poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 12 a Centru komunitních služeb Pro život, jehož předmětem je 
úprava financování dvou projektů, které jsou spolufinancovány z Evropského sociálního fondu prostřednictvím 
Operačního programu Zaměstnanost a ze státního rozpočtu. Účelová neinvestiční dotace Centru komunitních služeb 
činí celkem 14.439.678 Kč a hl. m. Praha se na této dotaci podílí částkou 721.983,90 Kč. Na dotaci městské části 
Praha 12 v celkové výši 708.906 Kč se hl. m. Praha podílí částkou 35.445,30 Kč. 

Usnesení č. U-VS-0190 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
tisk R-43703, k návrhu na úpravu rozpočtu v kapitole 0582 v roce 2022 a poskytnutí neinvestiční dotace 

městské části Praha 12 a Centru komunitních služeb Pro život, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

9. Různé 

V rámci bodu různé byla diskutována problematika přípravy sloučení některých příspěvkových organizací hl. m. 
Prahy v sociální oblasti. Připravované sloučení se týká následujících příspěvkových organizací: Domova pro seniory 
Pyšely s Domovem pro seniory Chodov, Centra komunitních služeb Pro život s Domovem sociálních služeb Vlašská a 
také Domova Zvíkovecká kytička s Domovem pro osoby se zdravotním postižením Lochovice.  
 
Paní předsedkyně uvedla členy do situace a předala slovo řediteli Domova pro osoby se zdravotním postižením 
Lochovice Mgr. Křivánkovi. Pan ředitel přiblížil členům Výboru fungování Domova a představil argumenty proti 
sloučení s Domovem Zvíkovecká kytička. Na dotaz paní předsedkyně týkající se touhy klientů přestěhovat se do 
Prahy pan ředitel odpověděl, že klienti Domova si tuto otázku nekladou, protože za svůj domov považují Prahu ale 
zároveň také Lochovice.  
 
Ke sloučení se vyjádřil prostřednictvím e-mailu i ředitel druhé příspěvkové organizace, Mgr. Ing. Igor Tjutčev, který se 
ke sloučení organizací staví spíše pozitivně. E-mail s vyjádřením pana ředitele Tjutčeva byl členům Výboru zaslán k 
prostudování.  
 

 

 
 

 

Paní předsedkyně poděkovala členům i hostům za účast a jednání ukončila v 16:41. 
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Ověřil: JUDr. Petr Lachnit,   
Zapsal: Eva Filipová, MHMP - OVO MHMP   

 
 
 
 
 
 
  
  
 


